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  שלום לכולם!

 

 מכינת 'רוח השדה'

 ,פה אחד השבועהמזכירות המורחבת של תנועת הקיבוץ הדתי קיבלה 

מכינה ", רוח השדהמכינת "החלטה על הקמת בהתרגשות ובשמחה, 

לקראת בשנת הלימודים הבאה )תשע"ח(. צבאית דתית לבנים  קדם

רבנים שיעמדו בראשה: הרב איתמר ההחלטה הציגו את המכינה שני ה

)בוגר  חייקין, בן קיבוץ שלוחות ומנהל בית ספר אמי"ת במודיעין

ישיבת הקבה"ד בעין צורים, 

ורב קיבוץ בארות יצחק 

, והרב אילעאי עופרן, בעבר(

)ובוגר  רב קבוצת יבנה

צורך של  :השניים הסבירו את הרקע להקמת המכינהשילוב ח' בישיבת מעג"ל(. 

עם  ,ישיבות ותיכונים דתיים במכינה שמציעה לימוד תורה ואהבת תורהבוגרי 

אמנות נ ; ת ובנית בני תורה מעורבים עם הבריותהישראלי חיבור עמוק לחברה

לצד פתיחות מחשבתית ורוחב דעת  לברית אמונה, תורה ומצוות, ומחוייבות

וקרטית; . הכנה פיזית, מנטלית ובעיקר ערכית לצבא במדינה יהודית ודמכללית

 ,שני קיבוציםצמיחה מלמטה, דינמיקה של הקשבה ושימוש בכוח הקבוצה. 

. את המכינהולהקים הביעו את נכונותם ורצונם לקלוט יבנה ובארות יצחק, 

. אנו מודים מאד את המכינה בקיבוץ בארות יצחקלהקים  הוחלט לאחר דיון,

תי. כבר כיום לשני הקיבוצים על קיום "קמפיין" חברי, חיובי מכובד ואמי

צעירים. ברקע  400 -לומדים במוסדות השונים של הקבה"ד בשנה נתונה יותר מ

בשנים הקרובות. במגמה הכללית,  120-ככיום ל 80-כמ, "צהלי" לדיון הוצגה גם הכוונה להגדיל את מספר הבנות במוסדות

התעצמות וההתפתחות תחדשות, ממסע הוסיף משנה כוח לרעיון התורה והעבודה כחלק בונה מסד נוסף, ומהקיבוץ הדתי 

 במרחב הציוני דתי ובחברה הישראלית כולה.
 

 2017תקציב התנועה לשנת 

, תוך דיוק הערות ודגשים בחלק מהנושאים )ארכיון, 2017 -המזכירות המורחבת אישרה השבוע, את תקציב התנועה ל

פעילים הציגו דגשים בתכניות העבודה של האגפים עמודים ועוד(. אנו מודים לגיל הס מנהל הכספים על הכנת התקציב. ה

והמחלקות. נזכיר כי חלק מדגשים אלו, יתבטא בתכנית העבודה האסטרטגית )הרב שנתית(, שנגבש ונציג עד כינוס 

המזמו"ר הבא. נציין כי התקציב השנתי אינו כולל פעילויות שונות אחרות, שמצויות באחריות התנועה, ומנוהלות 

בקרנות של התנועה, בעמותות של מוסדות החינוך ובשותפויות אחרות. בעז"ה נציג את ההיבטים הללו  במקומות אחרים

 בכינוסי המזמו"ר הבאים במהלך השנה.



 המזכירות המורחבת  -שיר מזמו"ר 

הדיון הפעיל והחי בנושא מיקום המכינה החדשה, עורר בחלק מהקיבוצים את שאלת הייצוג במזמו"ר. מיפוי מסודר של 

המצב הקיים, גילה לכולנו שישנם פערים וחוסר איזון בייצוג חלק מהקיבוצים, שנובעים מסיבות שונות. בנושא זה הצגנו 

קרונותיה מקובלים על המזמו"ר הצעה להסדרה ותיקון כבר באביב של השנה הקודמת. הצעה זו טרם נידונה ואושרה, אך ע

ומזכירויות הקיבוצים. בהתאם לכך נכין את התשתית וההתאמות הנדרשות בייצוג לקראת כינוס המזמו"ר הבא ונאשר 

 שם נציגים חדשים לפי המפתח המוסכם. 
 

 בעלומים" היובל"מבנים יבילים חדשים לשכונת  -פינת הצמיחה 

תקצבה המדינה מבנים יבילים לקיבוצים ולמושבים כדי לעודד צמיחה דמוגרפית כחלק מחבילת הסיוע לאחר "צוק איתן" 

לשכנע את משרד נגב גליל )בעזרת המועצה האזורית שלנו( שגם  והצליחה את הכפפה הרימהבעוטף עזה. עלומים 

אוכלוסייה המתבססת על צעירים כמו "גרעין צבר" או 

ת. , היא מנוע לצמיחה דמוגרפי"מכינת יונתן"בוגרי 

 ,קשיחים מבטוןאיכותיים מבנים לבנות עלומים התעקשה 

השתתפות כספית לא מובטלת.  והצריכה, אושרה הבקשה

יועדו   מטר, 85המבנים, כל אחד מהם בגודל של כ  ארבעת

, ובהתאם 2016לגרעין צבר החדש שהגיע לעלומים בקיץ 

סוף סוף הוצבו בשבוע שעבר, לכך החדרים תוכננו. 

 יחוברושיועד להם. בתקופה הקרובה היבילים במקום 

זכינו במתנה יפה שנותנת לנו ". לחשמל, מים ותקשורת

" מציין מזכיר הקיבוץ, צעירים למגוריאפשרויות מגוונות 

קשיים בירוקרטיים, בעיקר סביב , "למרות גלעד פשבין

הפרוייקטור שלנו( ושמריהו מלר וכן לצביקי פורת )ן, אתמיר עיד שלנו קבלת היתר בניה. יישר כוח גדול לראש המועצה

 .")מרכז הבניין( שלא ויתרו לרגע, לא על הבקשות המיוחדות שלנו ולא לנוכח חומות הבירוקרטיה שעמדו בפניהם

 

 פעילות בשדה המעורבות חברתית  –תנועה בשליחות 

תיות והמעורבות כחלק מהדגשים לתכנית העבודה התנועתית הוחלט במזמו"ר )אביב תשע"ו(, לפעול בתחום המשימ

החברתית, ברמת התנועה, בקיבוצי התנועה ובמפעליה, ועד לחברים כפרטים. נדמה שהשעה בשלה, והלבבות הוכשרו לשוב 

ולעסוק בשליחות שלנו בפנים ובחוץ. בין היעדים שהגדרנו היו: הפעלת רכז וצוות מעורבות חברתית בכל אחד מהיישובים, 

רתי אחד לפחות בכל אחד מיישובי חב -חתירה לקיומו של מפעל חינוכי

התנועה, הקצאת מקור תקציבי לנושא, חיזוק הקשר ושיתופי הפעולה 

בין היישובים והחברים לבין האירגונים והתכניות השונות שהתנועה 

קשורה בהם או עובדת איתם, בחירת המשימות הלאומיות והחברתיות 

ו בפיתוח המתאימות והנכונות עבור התנועה והיישובים. השבוע דנ

הנושא ויצירת תכנית עבודה. בין היתר נפגשנו במזכירות הפעילה עם 

המיזם הקיבוצי לעידוד  -אנשי מיזם 'קיבוצניקים עם החברה' 

, ודנו על שת"פים שונים, ההתנדבות, התרומה והמעורבות החברתית

פוי המצב הקיים בקיבוצים, ויפעל והסתייעות בניסיון, בקשרים וביכולת התיווך של האירגון. צוות מטעמנו ישלים מי

ליצירת תשתית מתאימה לקידום הנושא בתוך הקיבוצים, ולחיבור החברים גם לפעולות התנדבות "אישיות". מרכזים את 

 התחום מטעם המזכירות הפעילה, קרליבך וריבה. בקרוב נשתף אתכם בתכנית העבודה המתגבשת בנושא. 

 

 שבת שלום, 

 הפעילהות אמיתי פורת וחברי המזכיר


